

Decree No. 55

The President of the Republic,
based on the provisions of the Constitution, decrees the following:

Article 1

The following paragraph will be added to Article 17 of the Criminal Code:

3. The law-enforcement agencies or those assigned commensurate tasks are responsible for investigations in criminal matters pursuant to Articles 260 to 339 and Articles 221, 388, 392, and 393 of the Criminal Code, as well as for the collection of evidence in these cases and the interrogation of suspects. During this process, suspects can be taken into custody for a maximum of seven days. The prosecution may extend this period for up to a maximum of sixty days commensurate with the case on record.

Article 2

Texts contrary to the wording of this legislative decree are considered legally amended according to the provisions of this decree.

Article 3

This legislative decree will be published in the official register and takes effect upon publication.

Damascus, 5/18/1432 Hijrah, A.D. 4/21/2011

The President of the Republic
Bashar al-Assad

المرسوم التشريعي رقم 55

الجمهورية العربية السورية

رئيس الجمهورية

بناء على أحكام الدستور

يرسم مايلي

المادة 1:

تضاف إلى المادة 17 من قانون أصول المحاكمات الجزائية الفقرة التالية..

3- تختص الضابطة العدلية أو المفوضون بمهامها باستقصاء الجرائم المنصوص عليها في المواد من 260 حتى 339 والمواد 221 و388 و392 و393 من قانون العقوبات وجمع أدلتها والاستماع إلى المشتبه بهم فيها على ألا تتجاوز مدة التحفظ عليهم سبعة أيام قابلة للتجديد من النائب العام وفقا لمعطيات كل ملف على حدة وعلى ألا تزيد هذه المدة على ستين يوما.

المادة 2:

تعد النصوص المخالفة لما ورد في هذا المرسوم التشريعي معدلة حكما وفقا لأحكامه.

المادة 3:

ينشر هذا المرسوم التشريعي في الجريدة الرسمية ويعمل به من تاريخ صدوره.

دمشق في 18-5-1432 هجري.. الموافق ل21-4-2011 ميلادي.

رئيس الجمهورية

بشار الأسد